

ປະທານ...

ມະການ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືຄັ້ງນີ້, ໄດ້ສຸມໃສ່ການເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາຂົງເຂດວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບແລະ ສະຫະພັນນັກຮົບເກົ່າ. ໃນນັ້ນ, ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂົງເຂດວຽກງານຕ່າງໆ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເປັນຕົ້ນ: ບັນຫາຢາເສບຕິດ ໄດ້ກວດພົບເປົ້າໝາຍທີ່ພົວພັນກ່ຽວກັບຢາເສບຕິດ ເປັນຕົ້ນ ການຊື້-ຂາຍ, ການຄອບຄອງ, ການຜະລິດ, ການຂົນສົ່ງ ແລະ ການມື້ວສຸມຈຳນວນໜຶ່ງ. ໄດ້ສະກັດກັ້ນແກ້ໄຂເປົ້າໝາຍຊື້-ຂາຍ, ຄອບຄອງ, ຜະລິດ, ຂົນສົ່ງຢາເສບຕິດ 730 ເລື້ອງ, ຍຶດຂອງກາງຢາບ້າ ໄດ້ 4.778.444 ເມັດ, ຢາໄອສ 37 ກິໂລ 215,7 ກຣາມ 17 ຖົງໃຫຍ່, 99 ຖົງນ້ອຍ; ເຮໂລອິນ 10 ແຜ່ກ 1 ແທ່ງ ກັບ 10 ຖົງນ້ອຍ; ໂຄເຄນ 1 ຖົງນ້ອຍ; ຢາອີ 2 ຖົງ ກັບ 38 ເມັດ; ກັນຊາ 500 ກຣາມ ກັບ 2 ຖົງນ້ອຍ; ເຄຕາມິນ 10 ຖົງນ້ອຍ ກັບ 22 ເມັດ;



ຢາສູບໄຟຟ້າ 15 ອັນ; ບັງແກັດ 20 ບັງ; ປຸມເປົ້າບັນຈຸສານເສບຕິດ 155 ໜ່ວຍ; ກາເຟມີສານເສບຕິດ 3 ຖົງ; ຜົງຂາວ 5 ຖົງນ້ອຍ; ຢາເສບຕິດເປັນຜົງສີເຫລືອງ ສີເທົາ ສີຂາວ 40 ເປົາ ກັບ 1.186 ກຣາມ; ປືນສັນ 17 ກະບອກ ພ້ອມກະສູນ 161 ລູກ ແລະ ຍຶດລິດໃຫຍ່ 13 ຄັນ, ລິດຈັກ 56 ຄັນ, ເຄື່ອງປັ່ນຢາບ້າ 1 ເຄື່ອງ ແລະ ໄດ້ອາຍັດທີ່ດິນ ແລະ ເຮືອນຈຳນວນໜຶ່ງ. ໄດ້ຊ່ວຍເຫລືອຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດເຂົ້າສູນປິ່ນປົວ ແລະ ພື້ນຜູ້ສະພາບຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດ (ສົມສະຫງ່າ) 2.020 ຄົນ, ຍິງ 83 ຄົນ, ປິ່ນປົວດີ

ກັບຄືນສຸດອບຄົວ 676 ຄົນ, ຍິງ 23. ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດໃນການສະກັດກັ້ນແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດທີ່ລັກຂົນຂ້າມຊາຍແດນຕາມແມ່ນ້ຳຂອງ ທັງໝົດ 6 ເທື່ອ, ກັກໂຕໄດ້ 7 ຄົນ, ກັກຂອງກາງປະເທດຢາບ້າ ທັງໝົດ 12 ມັດ 300.369 ເມັດ, ເງິນບາດ 12.100 ບາດ ແລະ 580.000 ກີບ, ໄດ້ກວດກາລາດຕະເວນພົບຜູ້ລະເມີດຊາຍແດນ ທັງໝົດ 8 ເທື່ອ, ກັກໂຕໄດ້ 16 ຄົນ, ຍິງ 8 ຄົນ ແລະ ຮັບຟັງການລາຍງານຂົງເຂດວຽກງານອື່ນໆ ອີກຈຳນວນໜຶ່ງ; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ມີຄຳ

ເຫັນແລກປ່ຽນການລາຍງານຂອງແຕ່ລະຂົງເຂດວຽກງານ ແລະ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ທີ່ໄດ້ປະຕິບັດໜ້າທີ່ດ້ວຍຄວາມຫ້າວຫັນ ແລະ ໃຫ້ສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດຄາດໝາຍ ແລະ ທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າໃຫ້ບັນລຸຄາດໝາຍ ແລະ ສຳເລັດຕາມແຜນທີ່ວາງໄວ້. ຈາກນັ້ນ, ຄະນະ ໄດ້ລົງເຮັດວຽກຢູ່ສູນປິ່ນປົວຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດ ແລະ ຄ່າຍຄຸມຂັງກອງບັນຊາການ ນາໄຫ-ນາໂນ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ.



ສະຫລຸບ...

ພ້ອມດ້ວຍຜູ້ຕາງໜ້າຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາຈາກ EU, ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ SDC, ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາຈາກ BMZ, ແຜນງານ CEGGA-GIZ, UNDP, TAF, Helvetas, WFD, RLS ເຂົ້າຮ່ວມ. ຈຸດປະສົງຂອງການຈັດງານໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອສະຫລຸບຜົນງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນ ຕໍ່ວຽກງານການປົກຄອງທີ່ດິນ ແລະ ການສ້າງລັດທີ່ປົກຄອງດ້ວຍກົດໝາຍ (ແຜນງານເຊກາ) ອົງປະກອບທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ທີ່ເລີ່ມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານດັ່ງກ່າວມາແຕ່ປີ 2018-2022 ເຊິ່ງຈະສິ້ນສຸດໃນທ້າຍປີ 2022 ນີ້; ເພື່ອນຳສະເໜີຜົນງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານ ໃນໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ (2018-2022) ໃຫ້ແກ່ບັນດາກຳມາທິການພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງຮັບຊາບ ແລະ ຮັບຮູ້ໄດ້ເຖິງຜົນໄດ້ຮັບກໍຕິຜົນສຳເລັດ, ຂໍ້ສະດວກ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຕ່າງໆໃນການດຳເນີນງານທັງເພື່ອຖອດຖອນບົດຮຽນຈາກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານເຊກາ ໄລຍະ 1 ເພື່ອກ້າວສູ່ການສ້າງ, ຄົ້ນຄວ້າ, ຮູບແບບວິທີການ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານ ໄລຍະ 2 ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນດີ

ຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ. ໃນພິທີ, ໄດ້ຮັບຟັງການສະເໜີບົດສະຫລຸບກ່ຽວກັບຜົນໄດ້ຮັບຈາກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານທີ່ນຳໃຊ້ງົບປະມານຈາກແຜນງານເຊກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍທ່ານ ນາງ ໄກສອນ ແກ້ວມະນີໂຄດ ຮອງກົມພົວພັນລັດຖະສະພາຫລາຍຝ່າຍ ແລະ ບົດສະຫລຸບກ່ຽວກັບຜົນໄດ້ຮັບຈາກການຈາກແຜນງານເຊກາຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໂດຍທ່ານ ນາງ ມອນສະຫວັນ ສັກຕິຄຸນ ເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງຜົ້ງສາລີ; ພ້ອມນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມງານທັງໝົດຍັງໄດ້ພ້ອມກັບຮັບຊົມການສາຍວິດີໂອກ່ຽວກັບຜົນສຳເລັດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານເຊກາ ອົງປະກອບທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຕື່ມອີກ.

ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ນາງ ປິ່ງຄຳລາຊະສີມາ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໃນພິທີວ່າ: ນັບແຕ່ການລິເລີ່ມເຮັດວຽກຮ່ວມກັນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນຕໍ່ວຽກງານການປົກຄອງທີ່ດິນ ແລະ ການສ້າງລັດທີ່ປົກຄອງດ້ວຍກົດໝາຍ ຫລື ເຊກາ (CEGGA) ລະຫວ່າງສະຫະພາບເອີຣົບ (EU), ປະເທດສະຫະພັນເຢຍລະມັນ ແລະ ປະເທດສະວິດເຊີແລນ ໂດຍສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ທັງໝົດ 18 ແຂວງ ທີ່ເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍການເຮັດວຽກຮ່ວມກັນຢ່າງໃກ້ຊິດກັບອົງການຈີໂອແຊດ ຈາກປະເທດເຢຍລະມັນ ແຕ່ປີ 2017-2022 ໂດຍສະເພາະແມ່ນຈຸດປະສົງສະເພາະທີ 2 ເຊິ່ງເປັນໜຶ່ງໃນ 3 ອົງປະກອບ ທີ່ມີຈຸດປະສົງເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການປະຕິບັດ

ໜ້າທີ່ໃນການເປັນຜູ້ຕາງໜ້າປະຊາຊົນ, ການສ້າງ ແລະ ບັບປຸງກົດໝາຍ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຕາມພາລະບົດບາດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ; ແຜນງານເຊກາອົງປະກອບທີ 2 ໄດ້ເລີ່ມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນເວລາທີ່ເໝາະສົມເປັນຢ່າງຍິ່ງເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ແມ່ນໄດ້ລິເລີ່ມໃນເວລາທີ່ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຂອງ ສປປລາວ ຫາກໄດ້ຖືກສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃໝ່ ເຊິ່ງເປັນໂອກາດອັນສຳຄັນທີ່ໄດ້ປະກອບສ່ວນສະໜັບສະໜູນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕາມພາລະບົດບາດໃໝ່ ຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ທັງຊຸດທີ I ແລະ ຊຸດທີ II ລວມທັງວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ນຳອີກ; ນອກນັ້ນ, ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ພະນັກງານທີ່ເປັນເສນາທິການໄດ້ຮັບການຍົກລະດັບຄວາມອາດສາມາດ ຕາມພາລະບົດບາດ ແລະ ໜ້າທີ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນເຊິ່ງເປັນການປະກອບສ່ວນໃຫ້ແກ່ການເພີ່ມທະວີການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນ ໃນການພັດທະນາປະເທດຊາດ ໂດຍຜ່ານການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການປົກຄອງທີ່ດິນ ແລະ ການສ້າງລັດທີ່ປົກຄອງດ້ວຍກົດໝາຍຂອງສປປລາວ. (ອານຸສອນ ພູມມິທອນ)

ເຊີນທ່ານຕິດຕາມຊົມລາຍການກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ ເປັນລາຍການໃໝ່ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຈະເລີ່ມກະຈາຍອອກອາກາດທາງ ໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ ຊ່ອງ 3 ຫາກອັນອັງຄານ ເມລາ 11:40-11:55 ໂມງ ແລະ 18:00-18:15 ໂມງ ເຊີນທາງຕິດຕາມຊົມໄດ້

ເລື່ອງໃໝ່ ຂ່າວໂຕຈິງ # ຄັດໂດຍ: ຫອມສະນິດ

ສຳຫລວດຄວາມເປັນໄປໄດ້ໃນການພັດທະນາໂຄງການພະລັງງານສະອາດຄົບວົງຈອນ ຢູ່ 3 ແຂວງຄື: ແຂວງຜົ້ງສາລີ, ຫລວງນ້ຳທາ ແລະ ອຸດົມໄຊ ແມ່ນການລົງທຶນພັດທະນາໂດຍອົງໃສທ່າແຮງ ແລະ ແຫລ່ງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດທີ່ມີຢູ່ຂອງລາວ ເພື່ອປະກອບສ່ວນໃນການສ້າງສາ ແລະ ພັດທະນາທາງດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມຂອງລາວ ໃຫ້ຈະເລີນເຂັ້ມແຂງກະຕຸ້ນໃຫ້ເສດຖະກິດມີການຂະຫຍາຍຕົວເພີ່ມຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ ເຊິ່ງການລົງທຶນດັ່ງກ່າວເຫັນໄດ້ເຖິງຄວາມສຳຄັນໃນການຍົກລະດັບການເຊື່ອມຕໍ່ພະລັງງານໄຟຟ້າ ລະຫວ່າງ ລາວ ແລະ ຈີນ ທີ່ເປັນການນຳໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີທັນສະໄໝ ຍືນຍົງ ແລະ ເປັນມິດກັບສິ່ງແວດລ້ອມ ເງື່ອນໄຂອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນການເຂົ້າຫາຕະຫລາດ ຊື້-ຂາຍໄຟຟ້າຢູ່ຈີນ ສົ່ງເສີມພະລັງງານໄຟຟ້າຢ່າງຮອບດ້ານ ແລະ ສ້າງຄວາມເປັນໄປໄດ້ທາງດ້ານເສດຖະກິດຂອງໂຄງການພະລັງງານໄຟຟ້າພາກເໜືອຂອງລາວ.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 19/10/2022

ພາຍຫລັງລັດຖະບານ ໄດ້ມີນະໂຍບາຍເບີດປະເທດເຕັມຮູບແບບນັບແຕ່ວັນທີ 9 ພຶດສະພາ 2022 ເປັນຕົ້ນມາ ເຫັນວ່າການທ່ອງທ່ຽວຢູ່ລາວມີບັນຍາກາດພິດພື້ນຊັ້ນ ສະແດງອອກໃນຈຳນວນນັກທ່ອງທ່ຽວທີ່ນັບມື້ເພີ່ມຂຶ້ນ ນັບແຕ່ເດືອນມັງກອນເຖິງເດືອນກັນຍາມີນັກທ່ອງທ່ຽວພາຍໃນ 1.037.050 ເທື່ອຄົນ ເພີ່ມຂຶ້ນ 39% ເມື່ອທຽບໃສ່ໄລຍະດຽວກັນຂອງປີຜ່ານມາ ໂດຍມີອັດຕາການພັກເຊົາ ສະເລ່ຍ 2,5 ວັນ/ຄົນ ການໃຊ້ຈ່າຍສະເລ່ຍ 45 ໂດລາ/ຄົນ/ວັນ ນັກທ່ອງທ່ຽວສາກົນທີ່ເດີນທາງເຂົ້າມາຢູ່ຮຸ່ນຢາມລາວ ມີທັງໝົດ 644.756 ເທື່ອຄົນ ໂດຍມີອັດຕາການພັກເຊົາສະເລ່ຍ 7,9 ວັນ/ຄົນ ການໃຊ້ຈ່າຍສະເລ່ຍ 83 ໂດລາ/ຄົນ/ວັນ ຄາດຄະເນລາຍຮັບຈາກນັກທ່ອງທ່ຽວພາຍໃນ ແລະ ສາກົນ ທັງໝົດ 225.011.752 ໂດລາ.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 19/10/2022

ງານມະຫາກຳສີມີຫັດຖະກຳລາວ ຄັ້ງທີ 21 ປີ 2022 ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 17-23 ຕຸລາ 2022 ທີ່ສູນການຄ້າ ລາວ-ໄອເຕັກ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ພາຍໃຕ້ຄຳຂວັນ: ສີໄມ້ລາຍມີຄືອຸທິຍານຂອງການທ່ອງທ່ຽວສະເໜ່ຜ່າປຽງລາວ ມີຈຸດປະສົງເພື່ອສະເຫລີມສະຫລອງ "ວັນຫັດຖະກຳລາວ ວັນທີ 1 ພະຈິກ" ແລະ ວັນສ້າງຕັ້ງສະມາຄົມຫັດຖະກຳລາວຄົບຮອບ 25 ປີ; ພ້ອມນັ້ນ, ເພື່ອສ້າງກາລະໂອກາດໃຫ້ຊຸມຊົນ ແລະ ລູກຄ້າຜູ້ມາທ່ຽວຊົມ ທ່ຽວຊື້ ໄດ້ພົບ ໄດ້ເຫັນ ຄວາມຫລາກຫລາຍຂອງເຄື່ອງຫັດຖະກຳລາວ ສ້າງຄວາມປະທັບໃຈ ແລະ ຫລົງໄຫລໃນຄວາມມະຫັດສະຈັນສີໄມ້ລາຍມີຂອງນາຍຊ່າງຫັດຖະກຳລາວ ເຊິ່ງມີຮ້ານເຂົ້າຮ່ວມ 230 ຮ້ານ ໃນງານວາງສະແດງຄັ້ງນີ້.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 18/10/2022



ກສຕສ...

(ສພຊ) ວັນທີ 19 ຕຸລາ 2022, ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກຳມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (ກສຕສ) ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາຢູ່ແຂວງອຸດົມໄຊ ນຳໂດຍທ່ານ ມະນີໂສ ຊາມຸນຕິຮອງປະທານ ກສຕສ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ຮ່ວມປະຊຸມກັບທ່ານ ຄຳດີ ວົງລ້ອມ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ມີບັນດາຄະນະກຳມະການ, ທົວໜ້າພະແນກ-ຮອງທົວໜ້າພະແນກ, ສະພາການຄ້າ ແລະ ອຸດສາຫະກຳແຂວງ, ຜູ້ປະກອບການ, ທົວໜ້າຂະແໜງ-ຮອງຂະແໜງ ແລະ ພະນັກ

ງານ-ວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານ ແລະ ຊີ້ແຈງ ຈາກພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້, ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ຜູ້ປະກອບການນຳເຂົ້າສິນຄ້າ, ກຸ່ມລ້ຽງສັດ, ກຸ່ມຜະລິດກະສິກຳ, ໂຮງງານອົບສາລີ ແລະ ພະແນກການອື່ນໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຕາມຄຳຖາມເຈາະຈີ້ມຂອງ ກສຕສ ເປັນຕົ້ນ ແມ່ນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍ ແລະ ນິຕິກຳ ກ່ຽວກັບການຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມການຜະລິດຫົວອາຫານສັດ, ຝຸ່ນ ແລະ ການຜະລິດເຂົ້າ ເພື່ອຄຳປະກັນສະບຽງອາຫານ ແລະ ທິດແທນການນຳເຂົ້າ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງລາຄາສິນຄ້າຢູ່ພາຍໃນແຂວງ ຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງມີນະໂຍບາຍຊຸກຍູ້, ສິ່ງເສີມການຜະລິດພາຍໃນ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ ອີກຈຳນວນໜຶ່ງ; ຈາກນັ້ນ, ບັນດາ

ທ່ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ໄດ້ສຸມໃສ່ປະກອບຄຳຄິດເຫັນ ແລະ ສິນທະນາແລກປ່ຽນກັນຢ່າງມີຈຸດສຸມ ແລະ ກົງໄປກົງມາ ເພື່ອນຳເອົາຂໍ້ມູນທີ່ໄດ້ໃນຄັ້ງນີ້ ນຳໄປວິເຄາະ, ວິໄຈ ໃຫ້ເຫັນສະພາບຕົວຈິງ ແລ້ວນຳເອົາບັນຫາດັ່ງກ່າວນຳສະເໜີຕໍ່ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ທີ່ຈະໄຂຂຶ້ນໃນມື້ໜຶ່ງ. ໃນການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງນີ້, ຄະນະ ຍັງໄດ້ສືບຕໍ່ໄປຍັງມຸມຸມພື້ນທີ່ຕົວຈິງ ເປັນຕົ້ນກຸ່ມການຜະລິດ ແລະ ການປູກ-ການລ້ຽງ ພາຍໃນແຂວງຕື່ມອີກ. (ສຽງພອນ ອິນນະລົງ)

ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ...

ຄັ້ງນີ້ ເພື່ອປະຕິບັດຕາມແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ໃນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃຫ້ແກ່ກສຕສ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທັງເປັນການຍົກລະດັບຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ທາງດ້ານວິຊາການ, ເຮັດໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມເຝິກອົບຮົມໄດ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈ ເປັນເອກະພາບ ໃນຫົວຂໍ້ທີ່ໄດ້ເຝິກອົບຮົມ ແລະ ສາມາດນຳໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເຂົ້າໃນວຽກງານ

ຕົວຈິງ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນຕາມລະດັບຄາດໝາຍ; ພ້ອມທັງເປັນການຍົກລະດັບຄວາມຮັບຮູ້ຂອງພະນັກງານ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈ ແລະ ກຳແໜ້ນ ກ່ຽວກັບການປະຕິບັດວຽກງານ ຕາມສິດ ແລະ ພາລະບົດບາດ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນ 3 ພາລະບົດບາດຫລັກຄື: ດ້ານນິຕິບັນຍັດ, ດ້ານການຄົ້ນຄວ້າບັນຫາສຳຄັນຂອງປະເທດຊາດ ແລະ ດ້ານການຕິດຕາມກວດກາ ການປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ວາລະແຫ່ງຊາດ.

ໃນກອງປະຊຸມ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງການນຳສະເໜີຫົວຂໍ້ທີ 1 “ຄວາມຮູ້ພື້ນຖານ ກ່ຽວກັບສະກຸນ

ເງິນດິຈິຕອນ (Crypto currency)”;

ຫົວຂໍ້ທີ 2 “ວິທີການບໍລິຫານ-ຈັດການຫ້ອງການວຽກງານຂາເຂົ້າ-ຂາອອກການເກັບສຳເນົາເອກະສານ, ອຸປະກອນຮັບໃຊ້ຫ້ອງການ ຂອງກົມຫລື ກຳມາທິການ”; ຫົວຂໍ້ທີ 3 “ຂັ້ນຕອນ ແລະ ວິທີການຄົ້ນຄວ້າ ອະນຸມັດໂຄງການລົງທຶນ ໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດ ເປັນຕົ້ນ: ໂຄງການກໍ່ສ້າງເຂື່ອນໄຟຟ້າ ແລະ ຊຸດຄົ້ນບໍ່ແຮ່”. ຈາກນັ້ນ, ບັນດານັກສຳມະນາກອນໄດ້ສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຕໍ່ບັນດາຫົວຂໍ້ດັ່ງກ່າວ. (ກົງທະນູນຄຳ ພິພິດເສລີ)



ຕິດຕາມ...

ໃນການເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາໃນຄັ້ງນີ້ ເພື່ອເກັບກຳສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດານິຕິກຳ ທີ່ພົວພັນກັບວຽກງານການຂຶ້ນທະບຽນ-ອອກໃບຕາດິນ ຂອງພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ການຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທັງນີ້ເພື່ອນຳເອົາຂໍ້ສິ່ງແວດລ້ອມແຂວງ ແລະ ວຽກງານການຊຸດຄົ້ນແຮ່ທາດທົດລອງ ຂອງພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ທີ່ກອງ

ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຮັບຮອງເອົາ ປະກອບມີ: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທີ່ດິນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍແຮ່ທາດ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສິ່ງເສີມການລົງທຶນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ນິຕິກຳທີ່ກ່ຽວພັນກັບຂະແໜງການ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທັງນີ້ເພື່ອນຳເອົາຂໍ້ມູນໄປວິເຄາະ, ວິໄຈ ໃຫ້ເຫັນສະພາບຕົວຈິງ ແລະ ນຳເອົາບັນຫາດັ່ງກ່າວນຳສະເໜີຕໍ່ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະ

ພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX. ໂອກາດນີ້, ຄະນະ ໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບການນຳຂອງເມືອງພິນ ແລະ ບໍລິສັດຊຸດຄົ້ນແຮ່ເຫລັກ ພ້ອມທັງໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງ ກ່ຽວກັບໂຄງການທົດລອງຊຸດຄົ້ນແຮ່ທາດເຫລັກໂດຍຫຍໍ້; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ໄປຍັງມຸມຸມໂຄງການພາກສະໜາມຕື່ມອີກ.



ກມຍທ...

ກັນຄວາມສະຫງົບແຂວງ ແລະ ກອງບັນຊາການທະຫານແຂວງຫລວງພະບາງ; ຄະນະກຳມະ, ຄະນະພະແນກ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານ-ວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນດ້ານງົບປະມານ ຈາກມູນນິທິເວສມິນສະເຕີ ເພື່ອປະຊາທິປະໄຕ (WFD) ແລະ ງົບປະມານສົມທົບຈາກຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ. ທັງນີ້, ເພື່ອທົດລອງນຳໃຊ້ຮ່າງຄູ່ມືການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ; ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ ການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດຍຸຕິທຳ ຈຳນວນ 4 ສະບັບ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ສານປະຊາຊົນ, ກົດ

ໝາຍວ່າດ້ວຍ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີແພ່ງ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີອາຍາ; ລົງເກັບກຳຂໍ້ມູນ, ຮັບຟັງຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງການນຳທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຄຳເຫັນຂອງປະຊາຊົນ ຕໍ່ບັນຫາທີ່ພື້ນເດັ່ນ ໃນຂົງເຂດຍຸຕິທຳ ໂດຍສະເພາະບັນຫາທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງປະຊາຊົນ; ສະຫລຸບຕີລາຄາ ການຈັດຕັ້ງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຜິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງ ແລະ ສະຫລຸບຖອດຖອນບົດຮຽນ ໃຫ້ແກ່ການຕິດຕາມກວດກາ ການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດຕ່າງໆ ໃນຕໍ່ໜ້າ. ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຟັງສະເໜີບົດລາຍງານຂອງສານປະຊາຊົນ

ພາກ, ແຂວງ ກ່ຽວກັບຜົນການປະເມີນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສານປະຊາຊົນ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີແພ່ງ ຈາກສານປະຊາຊົນພາກເໜືອ ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ, ຊຽງຂວາງ ແລະ ວຽງຈັນ; ສະເໜີບົດລາຍງານ ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນພາກ, ແຂວງກ່ຽວກັບຜົນການປະເມີນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດຳເນີນຄະດີອາຍາ ຈາກອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນພາກເໜືອ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ, ຊຽງຂວາງ ແລະ ວຽງຈັນ; ຈາກນັ້ນ, ປະທານກອງປະຊຸມມີຄຳຖາມເຈາະຈີ້ມ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນໃສ່ບັນດາບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວ; ພ້ອມນັ້ນ, ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງຄຳເຫັນຈາກ



ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຕື່ມອີກ. ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ຄຳແພງ ວິລະພັນ ໄດ້ມີຄຳເຫັນກ່າວເປີດກອງປະຊຸມວ່າ: ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ຮ່າງປຶ້ມຄູ່ມືໃນການຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງ ການປະເມີນກົດໝາຍສຳເລັດໂດຍພື້ນຖານ ເພື່ອເປັນການເປັນການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນກົດໝາຍໃນຂົງເຂດຍຸຕິທຳນັ້ນ. ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຈຶ່ງໄດ້ດຳເນີນຂຶ້ນເພື່ອຮັບຟັງການລາຍງານການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະ

ບັບ ໃນຂົງເຂດຍຸຕິທຳ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສານປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີແພ່ງ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີອາຍາ; ດັ່ງນັ້ນ, ເພື່ອຮັບປະກັນເຮັດໃຫ້ການທົດລອງນຳໃຊ້ປຶ້ມຄູ່ມືການລາຍງານ ແລະ ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນຕໍ່ກັບການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍໄດ້ຮັບຜົນດີ; ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານຍັງໄດ້ຮຽກຮ້ອງມາຍັງບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງປະຊຸມຈຶ່ງພ້ອມກັນສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ແລກ

ປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນ ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ຍົກໃຫ້ເຫັນຂໍ້ສະດວກ ແລະ ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກຜ່ານມາ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ມີຜົນສັກສິດປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ດ້ວຍກົດໝາຍ ໃຫ້ດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ. ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ຈະໄດ້ດຳເນີນໄປເປັນເວລາ 2 ວັນ ຈົນຮອດວັນທີ 22 ຈຶ່ງຈະສຳເລັດ. (ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ)



ເຖິງແມ່ນວ່າ ບຸນອອກພັນ ສາຈະຜ່ານພື້ນໄປ ແຕ່ຜູ້ຂຽນກໍຢາກ ນຳສະເໜີຄືນໃໝ່ ເພາະແນວໃດໄລ ຍະນີ ກໍຍັງຢູ່ໃນເທດສະການຂອງ ເດືອນອອກພັນສາ ເນື່ອງຈາກວ່າ ບຸນອອກພັນສາເປັນອີກບຸນໜຶ່ງທີ່ສຳ ຄັນທາງພຸດທະສາສະໜາ ແລະ ເປັນ ປາງບຸນໜຶ່ງທີ່ມີຢູ່ໃນຮີດສິບຄອງສິບ ສີ່ຂອງລາວເຮົາ ເປັນວັນທີ່ພຣະສົງສາ ມະເນນທັງຫລາຍສິ້ນສຸດໄລຍະການ ຈຳພັນສາບຳເພັນພຣະພາວະນາ (ຈຳ ສິນ) ຕະຫລອດໄລຍະ 3 ເດືອນ ນັບ ແຕ່ວັນເຂົ້າພັນສາຄືມື້ອອກໃໝ່ 15 ຄ່ຳເດືອນ 8 ເຖິງມື້ອອກໃໝ່ 15 ຄ່ຳ ເດືອນ 11 ວັນອອກພັນສາ ຫລື ເອີ້ນ ອີກຢ່າງໜຶ່ງວ່າ “ປະວໍລະນາ” ທີ່ແປວ່າ “ອະນຸຍາດ” ເປັນການສິ້ນສຸດລະດູຜົນ ແລະ ວັນທີ່ພຣະສົງສາມະເນນບໍ່ຕ້ອງ ຈຳພັນສາ ແລະ ອະນຸຍາດໃຫ້ໄປຄ້າງ

ຄົນຢູ່ວັດອື່ນ ຫລື ອະນຸຍາດໃຫ້ໄປສະ ແດງທຳມະທີ່ຕິນໄດ້ພຣະນາມໃນເວລາ ຈຳພັນສານັ້ນແກ່ອອກຕິນຍາດໂຍມ (ສາສະນິກະຊົນ) ທັງຫລາຍ ແລະ ອະ ນຸຍາດໃຫ້ພຣະສົງຢູ່ພາຍໃນວັດໂອ ວາດຕັກເຕືອນກິລິຍາທີ່ບໍ່ເໝາະສົມ ເຊິ່ງກັນແລະກັນໄດ້.

ບຸນອອກພັນສາກົງກັບມື້ຂຶ້ນ 15 ເດືອນ 11 ຂອງທຸກໆປີ ເຊິ່ງໃນ ປີນີ້ ກົງກັບວັນທີ 10 ຕຸລາຜ່ານມາ ເຊິ່ງໃນຕອນເຊົ້າອອກຕິນຍາດໂຍມ ທັງຫລາຍກໍຈະພາກັນທ້າງຫາກະກຽມ ເຄື່ອງທານອາຫານຫວານຄາວ, ເຂົ້າ ຕົ້ມ, ເຂົ້າໜົມ ແລະ ໝາກໄມ້ ເພື່ອ ໄປທຳບຸນໃສ່ບາດຢາດນ້ຳໃຫ້ທານ; ໃນຕອນຄ່ຳກໍມີການວຽນທຽນ ແລະ ໄຕ້ທຽນບຸຊາຕາມບ້ານເຮືອນຂອງໃຜ ລາວ ແລະ ມີການລອຍກະໂທງ, ໄຫລ ເຮືອໄຟ ພ້ອມກັນຕີຄ້ອງຕີກອງເສບ ງັນຢ່າງຄືກຄືນ ແລະ ມ່ວນຊື່ນ.

ການປະຕິບັດແບບນີ້ ແມ່ນຖື ເອົາຕາມແບບຢ່າງຂອງເທບພະບຸດ



ແລະ ເທບພະທິດາທັງຫລາຍ ທີ່ແຫ່ ພຣະສຳມາສຳພຸດທະເຈົ້າເມື່ອຄັ້ງພະ ອົງສະເດັດຈາກຊັ້ນດາວະດົງ ຄືເມືອງ ສະຫວັນຊັ້ນຝາລົງມາສູ່ເມືອງມະນຸດ ໃນມື້ແຮມ 1 ຄ່ຳ ເດືອນ 11, ມື້ຂຶ້ນ ໄດ້ແກ້ວ, ຂຶ້ນໄດ້ຄຳ ແລະ ຂຶ້ນໄດ້ເງິນ ເພື່ອໃຫ້ພະອົງສະເດັດລົງມາແຕ່ພຣະ

ອົງແມ່ນລົງມາຕາມຂັ້ນໄດ້ຄຳ ສ່ວນ ເທບພະບຸດ, ເທບພະທິດາ ແລະ ສາ ວິກທັງຫລາຍ ແມ່ນລົງຕາມຂັ້ນໄດ້ ເງິນ ແລະ ຂຶ້ນໄດ້ແກ້ວ ທີ່ຕັ້ງຢູ່ສອງ ຝາກຂ້າງຂອງຂັ້ນໄດ້ຄຳ. ນອກນັ້ນ, ຢູ່ຕາມບາງເຂດແຂວງກໍມີການຈັດ ງານແຂ່ງຂັນຊ່ວງເຮືອຕາມປະເພນີ

ນັບແຕ່ມື້ອອກພັນສາຈົນຮອດເດືອນ 12 ເພິງ ປະຊາຊົນຜູ້ມີໃຈໃສສັດທາ ໃນພຸດທະສາສະໜາໄດ້ນຳຜ້າມະຫາ ກະຖິນໄປຖວາຍແກ່ພະສົງຜູ້ຈຳພັນສາ ຄົບໄຕມາດໃນຊ່ວງເວລາສາມເດືອນ ນັ້ນເອງ ເຊິ່ງນອກຈາກການໄຫລເຮືອ ໄຟ ຫລື ກະໂທງໃນມື້ອອກພັນສາ

ແລ້ວ ຈຸດປະສົງເພື່ອສົມມາຄາລະວະ ພ້ອມທັງບວງສວງຂີ່ໂຊກຂໍລາບຈາກ ພະຍານາກ ແລະ ເທວະດາ ອົງທີ່ໄດ້ ປົກປັກຮັກສາແມ່ນ້ຳລຳເຊຕະຫລອດ ຮອດຫ້ວຍຮ່ອງຄອງບຶງ ບ່ອນທີ່ຊາວ ພຸດທັງຫລາຍໄດ້ທຳມາຫາກິນຢ່າງສະ ຫງົບສຸກແຕ່ບຸຮານນະການມາ. ການ ທີ່ພວກຊາວພຸດທັງຫລາຍແຫ່ວຽນ ທຽນ, ເຮັດເຮືອໄຟໂຄກ ແລະ ໄຕ້ທຽນ... ແມ່ນຖືເອົາຕາມແບບຢ່າງ ຂອງເທບພະບຸດ ແລະ ເທບພະທິດາ ທັງຫລາຍ ທີ່ແຫ່ພະສຳມາສຳພຸດທະ ເຈົ້າເມື່ອຄັ້ງພະອົງສະເດັດຈາກຊັ້ນດາ ວະດົງ ການແຫ່ພະອົງໃນຄັ້ງນັ້ນ ເປັນ ຂະບວນການແຫ່ທີ່ຢັ້ງໃຫຍ່ ແລະ ພະ ອົງມີລັດສະໝີເປັ່ງປະກາຍສະຫວ່າງ ສະໄຫວໄປທົ່ວໂລກ ເຮັດໃຫ້ເທບພະ ບຸດ ແລະ ເທບທິດາ ທີ່ຢູ່ເມືອງສະ ຫວັນຊັ້ນຝາ, ມະນຸດ ທີ່ຢູ່ໃນໂລກ ຂອງມະນຸດ ແລະ ສັດນະຮົກທຸກປະ ເພດ ທີ່ຢູ່ຊັ້ນຕ່ຳສຸດໄດ້ເຫັນແຈ້ງສະ ພາບຂອງກັນ ແລະ ກັນໝິດ ດັ່ງນັ້ນ, ພວກເຮົາຊາວພຸດທັງຫລາຍ ໂດຍຖື ເອົາຕາມຄວາມເຊື່ອ ທີ່ມີມາແຕ່ກ່ອນ ນັ້ນມາປະຕິບັດກັນຈົນເປັນປະເພນີ ສິບຕໍ່ກັນມາເທົ່າທຸກວັນນີ້.

ໂດຍ: ນາງ ສິດາ



ສາລາກະວີ

ຄູ່ຜູ້ເສຍສະຫລະ

ໂດຍ: ກິໄຕ້ ພະວິເສດ

- ◆ ຍັງມີຄົນໜຶ່ງນັ້ນ ເປັນຜູ້ອຸທິດໃຈ ວິຊາຄູຝັນເອົາໄວ້ ສ້າງຄົນເຮົາຮຸ່ງຮູ້

- ◆ ໃນທິສຸດກໍໄດ້ ມີວິຊາແນວດີ ດ້ວຍຫົວໃຈແຮງກ້າ ຈຸດປະສົງສອດໄວ້

- ◆ ຄູກໍກຳກຸ່ມກ້ອນ ມຸງສຸດອນດອຍສູງ ໄກແສນໄກເມືອງບ້ານ ໄປສິດສອນຢູ່ເບື້ອງ

- ◆ ຄູເອີຍຄູ ຊື່ນີ້ ເສຍສະຫລະຄວາມສຳລານ ໄກຫ່າງທັງໄຟຟ້າ ມາເປີດຕຳລາອ່ານປື້ມ ລື້ມວິຊາທີ່ຮູ້

- ◆ ຄູມາເພື່ອຫອບຮີ້ ຕາມແນວທາງນຳພາ ສອກຫລີກໄກບໍ່ມີຢ້ານ ເພື່ອປວງປະຊາຜີມ້ອງ ປອງດອງກັນທົ່ວດ້ານ

- ◆ ຖາມວ່າຄູຢູ່ສູ້ ຄູກໍເອົາກຳລັງໃຈ ທ່ານອິດທິນຫັນຫ້າວ ສະນັ້ນເຮົາຈຶ່ງກ້າ ໜັກໜາເຮົາຈຶ່ງສູ້

- ຮຽນຮຳວິຊາຄູ ໃສ່ການຮຽນຮູ້ ຂາວໃສເຮືອງສະຫວ່າງ ປະຖຸກວ້າງຍຸກສະໄໝ

- ນາມໃໝ່ມາເປັນຄູ ກອດກຳກຽມໄວ້ ສະຕິປັນຍາເສີມສົ່ງ ພຽງໄດ້ສິດສອນ ວ່ານາ

- ໂຕຕ່ອນວິຊາຄູ ຖິ່ນກັນດານດົງໄມ້ ຕືກອາຄານຫລັງໃຫຍ່ ໂຮງຮຽນນ້ອຍຂາດຄູ ນັ້ນແລ້ວ!

- ເຊິ່ງຊ່າອາດຫານ ບ່ອນສະບາຍກາຍເນື້ອ ນ້ຳປະປາກິນດື່ມ ກຳຈັດປູກກຸກໜັງສື ວ່ານາ!

- ຄວາມໂງ່ເປົາບາງ ພັກ-ລັດເຮົາວາງໄວ້ ສະຖານະການໃດກໍທ່ອງ ກຽມພ້ອມພັດທະນາ

- ກາງປ່າພູເຂົາ ເດນີ! ຈາກຄູຄຳຄາວນັ້ນ ທາງແສນຍາວຜ່ານຜ່າ ຮຽນຮູ້ສູ່ຈະເລີນ ແທ້ແລ້ວ!



ສາສະໜາບາຍຫາຍໄອຄາ

ພຶດຕິກຳທີ່ທ່ານເຊົາເຮັດ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ



- 1. ສະຜົມເປັນປະຈຳທຸກມື້**
ການຮັກສາຄວາມສະອາດ ໂດຍການສະຜົມທຸກມື້ ຝັງແລ້ວເປັນ ເລື່ອງທີ່ດີ ແຕ່ຄວາມເປັນຈິງແລ້ວ ຖ້າ ສະຜົມທຸກມື້ ຈະເຮັດໃຫ້ໜັງຫົວແຫ້ງ, ສູນເສຍຄວາມຊຸ່ມຊື່ນ, ເສັ້ນຜົມກໍຈະ ເລີ່ມແຫ້ງ, ແຕກປາຍ ແລະ ຂາດງ່າຍ; ດັ່ງນັ້ນ, ຄວນສະຜົມ 2-3 ເທື່ອຕໍ່ອາ ທິດ ແຕ່ກໍຕ້ອງຂຶ້ນກັບສະພາບໜັງຫົວ ແລະ ກິດຈະກຳຂອງແຕ່ລະຄົນໃນແຕ່ ລະມື້ນຳອີກ.
- 2. ສະຜົມດ້ວຍນ້ຳຮ້ອນໂພດ ຫລື ເຢັນໂພດ**
ອຸນຫະພຸມຂອງນ້ຳທີ່ເໝາະ ສົມສຳລັບການສະຜົມ ແມ່ນທ້ອງອຸນ ຫະພຸມປົກກະຕິ ບໍ່ຮ້ອນໂພດ ຫລື ເຢັນ ໂພດ ເພາະຈະເຮັດໃຫ້ເສັ້ນຜົມແຫ້ງ.
- 3. ຫວີຜົມເລື້ອຍໆ**
ການຫວີຜົມເລື້ອຍໆ ບໍ່ໄດ້ ເຮັດໃຫ້ຜົມງາມຂຶ້ນແຕ່ຢ່າງໃດເລີຍ ກົງກັນຂ້າມມັນເປັນການທຳຮ້າຍເສັ້ນ ຜົມຫລາຍກວ່າ ເພາະຍິ່ງຫວີຜົມຫລາຍ ກໍຍິ່ງຈະຕົງຮາກຜົມຫລາຍຍິ່ງຂຶ້ນ ຫວີ ຈະສຽດສີເສັ້ນຜົມຈົນເກັດຜົມເປີດ

- 4. ຫວີຜົມຕອນຜົມປຽກ**
ຕອນຜົມປຽກເປັນຊ່ວງເວ ລາທີ່ຜົມ ແລະ ຮາກຜົມອ່ອນແອທີ່ ສຸດ ຖ້າຫວີໃນຊ່ວງເວລານີ້ກໍຈະເຮັດ ໃຫ້ເສັ້ນຜົມຂາດ ແລະ ຫລິ້ນງ່າຍ ເຖິງ ຈະໃຊ້ຫວີແຂ້ວຫ່າງກໍຕາມ ແຕ່ກໍຍິ່ງ ສ່ຽງຢູ່ດີ ຄວນຫວີຜົມຕອນໃກ້ຊິແຫ້ງ ຈະເປັນການດີທີ່ສຸດ.
- 5. ຖືກຄວາມຮ້ອນຫລາຍ ເກີນໄປ**
ເມື່ອອອກກາງແຈ້ງທີ່ມີແສງ ແດດກຳ ຄວນກັງຄັນຮົ່ມ ຫລື ໃສ່ ໝວກ ເພື່ອປ້ອງກັນເສັ້ນຜົມຈາກລັງ ສີຢູວີ ແລະ ບໍ່ແມ່ນພຽງແຕ່ແສງແດດ ເທົ່ານັ້ນ ຄວາມຮ້ອນຈາກອຸປະກອນ ເສີມສວຍຕ່າງໆ ກໍຄວນຫລີກລ້ຽງເຊັ່ນ ດຽວກັນ ເປັນຕົ້ນໄດ້ເປົາຜົມ, ເຕົາ ລິດຜົມໄຟຟ້າ... ເພາະຈະເຮັດໃຫ້ເສັ້ນ ຜົມແຫ້ງ, ບາງລົງ ແລະ ສີຜົມກໍຊິດ ລົງກ່ອນໃຊ້ອຸປະກອນຕ່າງໆ ຄວນສິດ ສະປ້ອງກັນຄວາມຮ້ອນກ່ອນທຸກຄັ້ງ.

- 6. ປຽນສີຜົມຫລາຍເກີນໄປ**
ລອງສັງເກດວ່າເສັ້ນຜົມຂອງ ທ່ານແຫ້ງ ແລະ ຫຍາບຂຶ້ນທຸກເທື່ອ ທີ່ປຽນສີຜົມໃໝ່ບໍ່ ຖ້າແມ່ນສະແດງ ວ່າທ່ານປະສົບບັນຫາຈາກສານເຄມີ ສະສົມຈາກນ້ຳຢາປຽນສີຜົມ ເຊິ່ງຖ້າ ຍັງເຮັດຄືເກົ່າຕໍ່ໄປ ບັນຫາອາດເກີດ ເຖິງຂັ້ນຜົມຂາດ ແລະ ຫລິ້ນເລີຍກໍ ເປັນໄດ້ ຄວນເລືອກໃຊ້ເຄມີປຽນສີ ຜົມທີ່ບໍ່ມີສານເຄມີໂມເນຍທີ່ທຳ ຮ້າຍເສັ້ນຜົມໜ້ອຍທີ່ສຸດ ແລະ ຄວນ ເວັ້ນໄລຍະເວລາໃຫ້ຜົມໄດ້ຝັກແດ່.
- 7. ປ່າລຽຫລາຍເກີນໄປ**
ໃນຜະລິດຕະພັນປ່າລຽຜົມ ຕ່າງໆ ລ້ວນແຕ່ມີສານອາຫານທີ່ໃຫ້ ໂປຣຕິນປະສົມຢູ່ ເຊິ່ງໂປຣຕິນເຫລົ່ານີ້ ເປັນໂຕຊ່ວຍເພີ່ມຄວາມແຂງແຮງ ແລະ ເພີ່ມຄວາມເງິງາມໃຫ້ແກ່ເສັ້ນ ຜົມ ແຕ່ການປ່າລຽຫລາຍເກີນໄປ ຈະ ເຮັດໃຫ້ໜັງຫົວມັນ ແລະ ເສັ້ນຜົມ ໜັກເກີນໄປຈົນຂາດ ແລະ ຫລິ້ນໄດ້ ສະນັ້ນ, ຄວນເລືອກໃຊ້ຜະລິດຕະພັນ ທີ່ເໝາະສົມກັບເສັ້ນຜົມອີຫລີ.

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການໂທລະຄົມມະນາຄົມ (ສະບັບປັບປຸງ)

ຕໍາລາກສະບັບກ່ອນ...

ມາດຕາ 48 (ປັບປຸງ) ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງ ຜະແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ

ໃນການຄຸ້ມຄອງວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຜະແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ດັ່ງນີ້:

1. ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ນະໂຍບາຍ, ຍຸດທະສາດ, ຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ກ່ຽວກັບ ວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
2. ໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່ ນະໂຍບາຍ, ຍຸດທະສາດ, ກົດໝາຍ, ລະບຽບການ ແລະ ແຜນພັດ ທະນາ ກ່ຽວກັບວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມໃຫ້ສັງຄົມຮັບຮູ້;
3. ອອກ, ຕໍ່, ໂຈະ ຫຼື ຍົກເລີກ ໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
4. ກວດກາ, ຍິ່ງຍືນ ຄຸນນະພາບ ອຸປະກອນ ແລະ ການບໍລິການ ໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
5. ອອກ ໃບອະນຸຍາດນຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກອຸປະກອນໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
6. ແກ້ໄຂຄຳສະເໜີ ຫຼື ຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ກ່ຽວກັບຄຸນນະພາບ, ມາດຕະຖານຂອງການບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
7. ເກັບຄ່າທຳນຽມ ແລະ ຄ່າບໍລິການ ໂທລະຄົມມະນາຄົມປະເພດຕ່າງໆ ຕາມລະບຽບການ;
8. ເກັບກຳ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ ຂໍ້ມູນສະຖິຕິ ຂອງ ຜູ້ໃຫ້ ແລະ ຜູ້ໃຊ້ ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມປະເພດຕ່າງໆ ພາຍໃນທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນ;
9. ປະສານສົມທົບກັບຜະແນກການ, ຫ້ອງການ ແລະ ອົງການປົກຄອງຂັ້ນເມືອງ ກ່ຽວກັບວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
10. ຝົວຜັນ ແລະ ຮ່ວມມືກັບຕ່າງປະເທດ ຕາມການມອບໝາຍຂອງຂັ້ນເທິງ;
11. ສະຫຼຸບ ແລະ ລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຕໍ່ ກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ, ອົງການປົກຄອງແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ;
12. ນຳໃຊ້ສິດ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ອື່ນ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 49 (ປັບປຸງ) ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງ ຫ້ອງການເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ

ໃນການຄຸ້ມຄອງວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຫ້ອງການເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ດັ່ງນີ້:

1. ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ນະໂຍບາຍ, ຍຸດທະສາດ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ກ່ຽວກັບວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
2. ເຜີຍແຜ່ນະໂຍບາຍ, ຍຸດທະສາດ, ກົດໝາຍ, ລະບຽບການ ແລະ ແຜນພັດທະນາ ກ່ຽວກັບວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມໃຫ້ສັງຄົມຮັບຮູ້;
3. ອອກ, ຕໍ່, ໂຈະ ຫຼື ຍົກເລີກ ໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
4. ນຳໃຊ້ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ກ່ຽວກັບວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
5. ແກ້ໄຂຄຳສະເໜີ ຫຼື ຂໍ້ຂັດແຍ່ງກ່ຽວກັບຄຸນນະພາບ, ມາດຕະຖານຂອງການບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
6. ເກັບຄ່າທຳນຽມ ແລະ ຄ່າບໍລິການ ໂທລະຄົມມະນາຄົມຕ່າງໆ ຕາມລະບຽບການ;
7. ເກັບກຳຂໍ້ມູນສະຖິຕິ ຂອງຜູ້ໃຫ້ ແລະ ຜູ້ໃຊ້ ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມປະເພດຕ່າງໆ ພາຍໃນທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນ;
8. ປະສານສົມທົບກັບຫ້ອງການ ແລະ ອົງການປົກຄອງບ້ານ ກ່ຽວກັບວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
9. ສະຫຼຸບ ແລະ ລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ຂອງຕົນຕໍ່ຜະແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ອົງການປົກຄອງຂັ້ນເມືອງ ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ;

10. ນຳໃຊ້ສິດ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ອື່ນ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ.

ໝວດທີ 2 ການກວດກາວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ

ມາດຕາ 50 (ປັບປຸງ) ອົງການກວດກາວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ

ອົງການກວດກາວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ປະກອບດ້ວຍ:

1. ອົງການກວດກາພາຍໃນ ຊຶ່ງແມ່ນ ອົງການດຽວກັນກັບອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 46 ຂອງກົດໝາຍສະບັບນີ້;
2. ອົງການກວດກາພາຍນອກ ຊຶ່ງແມ່ນ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ, ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ, ແນວລາວສ້າງຊາດ, ສະຫະພັນນັກຮົບເກົ່າລາວ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ປະຊາຊົນ.

ມາດຕາ 51 (ປັບປຸງ) ເນື້ອໃນການກວດກາ

ການກວດກາວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ມີເນື້ອໃນ ດັ່ງນີ້:

1. ກວດກາ ການວາງແຜນ, ການດຳເນີນທຸລະກິດ, ການສຳຫຼວດ, ການອອກແບບກຳສ້າງ ແລະ ຕິດຕັ້ງເຄືອຂ່າຍໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
2. ກວດກາ ມາດຕະຖານຄວາມປອດໄພ ແລະ ການປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ ໃນການກຳສ້າງ ແລະ ການຕິດຕັ້ງເຄືອຂ່າຍໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
3. ກວດກາ ມາດຕະຖານເຕັກນິກ ແລະ ຄຸນນະພາບ ຂອງເຄືອຂ່າຍໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
4. ກວດກາ ການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນ ແລະ ການນຳເຂົ້າອຸປະກອນໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
5. ປະສານສົມທົບກັບຂະແໜງການການເງິນ ກວດກາລະບົບບັນຊີການເງິນ;
6. ກວດກາ ການປະມຸນ, ສັນຍາຮັບໝ້າກຳສ້າງ ແລະ ການຕິດຕັ້ງເຄືອຂ່າຍໂທລະຄົມມະນາຄົມ, ການປະຕິບັດສັນຍາຕ່າງໆ;
7. ກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບນີ້, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການອື່ນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ.

ມາດຕາ 52 ຮູບການການກວດກາ

ການກວດກາວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ມີ ສາມຮູບການ ດັ່ງນີ້:

1. ການກວດກາຕາມປົກກະຕິ ຊຶ່ງແມ່ນ ການກວດກາທີ່ດຳເນີນໄປຕາມແຜນການຢ່າງເປັນປະຈຳ ແລະ ມີກຳນົດເວລາທີ່ແນ່ນອນ;
 2. ການກວດກາໂດຍມີການແຈ້ງໃຫ້ຮູ້ລ່ວງໜ້າ ຊຶ່ງແມ່ນ ການກວດກາອອກແຜນການ ເມື່ອເຫັນວ່າມີຄວາມຈຳເປັນ ຊຶ່ງແຈ້ງໃຫ້ຜູ້ຈະຖືກກວດກາຮູ້ລ່ວງໜ້າ;
 3. ການກວດກາແບບກະທັນຫັນ ຊຶ່ງແມ່ນ ການກວດກາໂດຍອິບດ່ວນ ໂດຍບໍ່ໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ຜູ້ຈະຖືກກວດກາ ຮູ້ລ່ວງໜ້າ.
- ໃນການດຳເນີນການກວດກາວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຕ້ອງປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ພາກທີ X ວັນໂທລະຄົມມະນາຄົມແຫ່ງຊາດ, ເຄື່ອງໝາຍ, ເຄື່ອງແບບ ແລະ ຕາປະທັບ

ມາດຕາ 53 ວັນໂທລະຄົມມະນາຄົມແຫ່ງຊາດ

ລັດ ກຳນົດເອົາວັນທີ 13 ມີນາ ເປັນວັນໂທລະຄົມມະນາຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຕ່ລະວິຊາສູນກາງ ແລະ ຫ້ອງຖິ່ນ ຕ້ອງຈັດສະເຫຼີມສະຫຼອງວັນດັ່ງກ່າວ ດ້ວຍຮູບການທີ່ເໝາະສົມ.

ມາດຕາ 54 (ປັບປຸງ) ເຄື່ອງໝາຍ, ເຄື່ອງແບບ ແລະ ຕາປະທັບ

ຂະແໜງການເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ມີເຄື່ອງໝາຍ, ເຄື່ອງແບບ ແລະ ຕາປະທັບ ທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸມັດຈາກລັດຖະບານ ເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານທາງລັດຖະການ.

ພາກທີ XI ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ

ມາດຕາ 55 ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຜົນງານດີເດັ່ນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ເປັນຕົ້ນ ການລົງທຶນກຳສ້າງ, ພັດທະນາໂທລະຄົມມະນາຄົມ, ຂະຫຍາຍເຄືອຂ່າຍ, ຜະລິດອຸປະກອນ ແລະ ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ, ມີຄວາມກ້າວໜ້າ, ຫັນສະໄໝ, ມີຄຸນນະພາບສູງ ຈະໄດ້ຮັບການຍ້ອງຍໍ ຫຼື ນະໂຍບາຍອື່ນ ຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ.

ມາດຕາ 56 (ປັບປຸງ) ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງທີ່ໄດ້ລະເມີດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຈະຖືກ ກ່າວເຕືອນ, ສຶກສາອົບຮົມ, ລົງວິໄນ, ປັບໃໝ, ໃຊ້ແທນຄ່າເສຍຫາຍທາງແຜ່ງ ຫຼື ຖືກລົງໂທດທາງອາຍາ ຕາມກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 57 (ປັບປຸງ) ມາດຕະການປັບໃໝ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ໄດ້ລະເມີດ ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຊຶ່ງບໍ່ເປັນການກະທຳຜິດທາງອາຍາ ຈະຖືກປັບໃໝ ໃນກໍລະນີ ດັ່ງນີ້:

1. ເອົາໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດຂອງຕົນໃຫ້ຜູ້ອື່ນນຳໃຊ້, ເຊົ່າ ຫຼື ໂອນໃຫ້ຜູ້ອື່ນ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
 2. ນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນ, ນຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກ ອຸປະກອນໂທລະຄົມມະນາຄົມ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
 3. ນຳເຂົ້າ ແລະ ເປີດໃຫ້ບໍລິການ ເຕັກໂນໂລຊີໃໝ່ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
 4. ເຊື່ອມຕໍ່ກັບເຄືອຂ່າຍໂທລະຄົມມະນາຄົມອື່ນ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
 5. ໂຈະ ຫຼື ຍົກເລີກການໃຫ້ບໍລິການ ໂດຍບໍ່ແຈ້ງ ຫຼື ກ່າວເຕືອນລ່ວງໜ້າ ໃຫ້ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການ ພາຍຫຼັງຖືກກ່າວເຕືອນຈາກຂະແໜງການເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານແລ້ວ;
 6. ເປີດນຳໃຊ້ບໍລິການໃດໜຶ່ງ ໃຫ້ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການໂດຍທີ່ບໍ່ໄດ້ລົງທະບຽນນຳໃຊ້;
 7. ຂຶ້ນ ຫຼື ຫຼຸດ ຄ່າບໍລິການ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ.
- ສຳລັບອັດຕາການປັບໃໝ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລະບຽບການຕ່າງໆ.

ພາກທີ XII ບົດບັນຍັດສຸດທ້າຍ

ມາດຕາ 58 ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບນີ້.

ມາດຕາ 59 (ປັບປຸງ) ຜົນສັກສິດ

ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ມີຜົນສັກສິດພາຍຫຼັງ ປະທານປະເທດ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ອອກລັດຖະດຳລັດປະກາດໃຊ້ ແລະ ໄດ້ລົງຈິດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ ສິບຫ້າວັນ.

ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ປຽນແທນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການໂທລະຄົມມະນາຄົມ ສະບັບເລກທີ 09 / ສມຊ, ລົງວັນທີ 21 ທັນວາ 2011.

ຂໍ້ກຳນົດ, ບົດບັນຍັດໃດ ທີ່ຂັດກັບກົດໝາຍສະບັບນີ້ ລ້ວນແຕ່ຖືກຍົກເລີກ.

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ



ສະພາບໂດຍລວມແຫ່ງການປົກຄອງປະເທດ ດ້ວຍກົດໝາຍຢ່າງຮອບດ້ານຂອງຈີນ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາກອນ



ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ໃນວັນທີ 19 ຕຸລາ 2022 ໃນວາລະແນະນຳສະພາບການແຫ່ງການສ້າງປະເທດທີ່ປົກຄອງຕາມກົດໝາຍຕໍ່ພາຍນອກ, ທ່ານ ອິນປາຍ ຮອງເລຂາທິການຄະນະກຳມະການການເມືອງແລະ ກົດໝາຍສູນກາງພັກຄອມມູນິດຈີນ ໄດ້ກ່າວວ່າ: “ປັດຈຸບັນນີ້, ສະພາບການໂດຍລວມແຫ່ງການປົກຄອງປະເທດດ້ວຍກົດໝາຍຢ່າງຮອບດ້ານຂອງຈີນ ໄດ້ກໍ່ຕົວຂຶ້ນໃນຂັ້ນພື້ນຖານ, ການສ້າງລະບົບປົກຄອງປະເທດຕາມກົດໝາຍແຫ່ງສັງຄົມນິຍົມທີ່ມີສິສັ້ນພິເສດ

ຂອງຈີນກຳລັງເລັ່ງລັດດຳເນີນຢູ່”. ໃນກອງປະຊຸມຖະແຫຼງຂ່າວຄັ້ງທີ 3 ທີ່ຈັດຂຶ້ນຢູ່ສູນຂ່າວກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ 20 ຂອງພັກຄອມມູນິດຈີນ ເມື່ອວັນທີ 19 ຕຸລານີ້, ທ່ານ ອິນປາຍ ໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ນັບແຕ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ 18 ຂອງພັກຄອມມູນິດຈີນເປັນຕົ້ນມາ, ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳຂອງແນວຄິດປົກຄອງປະເທດຕາມກົດໝາຍຂອງທ່ານ ສີຈິນຜິງ ປະທານປະເທດແຫ່ງ ສປປຈີນ ທີ່ວ່າ ນິຕິບັນຍັດຕາມຫລັກວິທະຍາສາດ, ປະຕິບັດກົດໝາຍ

ຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ການຕັດສິນຄະດີຢ່າງຍຸຕິທຳ, ການເຄົາລົບກົດໝາຍທົ່ວປວງຊືນກຳລັງໄດ້ຮັບການຊຸກຍູ້ຢ່າງຮອບດ້ານ, ໄດ້ເພີ່ມກຳລັງແຮງທີ່ເຂັ້ມແຂງເຂົ້າໃນການສ້າງປະເທດສັງຄົມນິຍົມທີ່ປົກຄອງຕາມກົດໝາຍ. ທ່ານໄດ້ກ່າວເພີ່ມຕື່ມວ່າ: “ຕໍ່ໄປ, ຕ້ອງອອກແຮງປັບປຸງລະບົບກົດໝາຍສັງຄົມນິຍົມທີ່ມີສິສັ້ນພິເສດຂອງຈີນທີ່ຖືລັດຖະທຳມະນູນເປັນແຖນກາງ, ຍົກສູງລະດັບການບໍລິຫານສັງຄົມຕາມກົດໝາຍຢ່າງຮອບດ້ານ”.
ແຫລ່ງຂ່າວ: CRI

ຫວຽດນາມ ເພີ່ມທະວີກັ່ນນ້ຳມັນດິບ ເພື່ອຫລຸດຜ່ອນການນຳເຂົ້າ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ

ໂຮງງານກັ່ນນ້ຳມັນດິບຂະໜາດໃຫຍ່ຂອງຫວຽດນາມ ຍົກສູງລະດັບການຜະລິດເພີ່ມຕື່ມອີກ ເພື່ອສາມາດສະໜອງຄວາມຕ້ອງການພາຍໃນປະເທດ ແລະ ຫລຸດຜ່ອນການນຳເຂົ້າ. ຕາມລາຍງານຂ່າວເມື່ອວັນທີ 20 ຕຸລາ 2022 ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກະຊວງຊັບພະຍາກອນ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ສສ. ຫວຽດນາມ ໄດ້ອອກຖະແຫຼງການວ່າ: ບໍລິສັດກັ່ນນ້ຳມັນ ຍິ່ງເຊິນ ຕັ້ງຢູ່ແຂວງກວາງຫຼາຍ ຢູ່ພາກກາງຂອງປະເທດ, ປັດຈຸບັນມີກຳລັງການຜະລິດແມ່ນ 130.000 ບາເຣວຕໍ່ມື້, ໄດ້ກະ

ກຽມເພີ່ມໃຫ້ເປັນ 110% ເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ຮັກສາສະຖຽນລະພາບຂອງຕະຫລາດ. ການເຄື່ອນໄຫວດັ່ງກ່າວເກີດຂຶ້ນ ພາຍຫລັງກະຊວງອຸດສາຫະກຳໄດ້ສະເໜີໃຫ້ທະນາຄານກາງເພີ່ມທະວີການອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ຜູ້ປະກອບການນ້ຳມັນເຊື້ອໄຟລະດັບທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ເຂົ້າເຖິງເງິນຕາຕ່າງປະເທດສຳລັບການນຳເຂົ້ານ້ຳມັນເຊື້ອໄຟ ທ່າມກາງວິກິດການດ້ານພະລັງງານທີ່ເຄັ່ງຕຶງຢູ່ຫວຽດນາມ ໂດຍສະເພາະແມ່ນໃນພາກໃຕ້ຂອງປະເທດແມ່ນຕ້ອງຈຳກັດ

ການຂາຍນ້ຳມັນ ຫລືບໍາບໍລິການບາງບ່ອນ ຕ້ອງໃຈການໃຫ້ບໍລິການຊື່ອຄາວ. ທັງນີ້, ສະຖິຕິຈາກສຳນັກງານກ່ຽວກັບພາສີແຫ່ງຊາດຂອງຫວຽດນາມ ຊື່ໃຫ້ເຫັນວ່າ: ການນຳເຂົ້ານ້ຳມັນເຊື້ອໄຟກັນໃນ 9 ເດືອນຕົ້ນປີນີ້ມີ 6,52 ລ້ານໂຕນ, ເພີ່ມຂຶ້ນ 22,7% ເມື່ອທຽບໃສ່ປີຜ່ານມາ, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ຖ້າຄຳນວນໃນຮູບແບບນຳເຂົ້າ ແມ່ນ 6.800 ລ້ານໂຕລາ ເພີ່ມຂຶ້ນ 131% ເມື່ອທຽບໃສ່ປີກາຍ.
ແຫລ່ງຂ່າວ: Daily News



ສະເໜີລາຍການ

“ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ”

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 – 8:00 ໂມງ
ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 – 20:00 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ

ຖ້າທ່ານມີບັນຫາເຂົ້າເຖິງ ຕ້ອນໄຊ ສະພາແຫ່ງຊາດ

www.moa.gov.la
ໂທ: +855-21 840 430
Email: Phouthen@gmail.com

ທະນາຄານພັດທະນາລາວ
LDB Bank

ທະນາຄານພົງສະຫວັນ
Phongsavanh BANK

ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ
Ministry Of Health (MOH), Lao PDR

ລາຍງານການລະບາດຂອງ COVID-19

ປະເທດທີ່ມີການຕິດເຊື້ອສູງ ປະເທດອາຊຽນ

ວັນທີ 21 ຕຸລາ 2022

ຕິດເຊື້ອໃນທົ່ວໂລກ	631,856,206	ອາເມລິກາ	99,036,684	ຫວຽດນາມ	11,495,772
ປິ່ນປົວຫາຍດີໃນທົ່ວໂລກ	610,716,156	ອິນເດຍ	44,638,011	ອິນໂດເນເຊຍ	6,464,962
ເສຍຊີວິດສະສົມທົ່ວໂລກ	6,578,522	ຝຣັ່ງ	36,475,518	ມາເລເຊຍ	4,875,131
ເສຍຊີວິດສະສົມ	665	ເຢຍລະມັນ	35,005,769	ໂທ	4,687,281
ຕິດເຊື້ອໃໝ່	1	ບຣາຊິລ	34,818,774	ຟິລິບປິນ	3,989,556
ຕິດເຊື້ອສະສົມ	216,159	ເກົາຫຼີໃຕ້	25,219,546	ສິງກະໂປ	2,046,123
ຮັບວັກຊີນເຂັມທີ 1	5,958,417	ອັງກິດ	23,798,793	ມຽນມາ	629,653
ປັກຄຸມ 81,2%		ອິຕາລີ	23,254,633	ບລູໄນ	234,582
ຮັບວັກຊີນເຂັມທີ 2	5,318,165	ຍີ່ປຸ່ນ	21,894,638	ລາວ	216,159
ປັກຄຸມ 72,5%		ຣັດເຊຍ	21,345,154	ກຳປູເຈຍ	137,979

ຂໍ້ມູນຈາກ: ສູນວິເຄາະ ແລະ ລະບາດວິທະຍາ ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ

ຜູ້ຊີ້ນຳ ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງຜະຈັນ	ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ	ຫົວໜ້າບັນນາທິການ ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງຜະຈັນ ທ່ານ ເປຄຳ ລໍຄຳສອນ	ກອງບັນນາທິການ ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	ອອກແບບຈັດໜ້າ ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ
--	--	---	--	---